

# Referat fra mødet i skolebestyrelsen ved Ringkøbing Skole

Tirsdag d. 25. oktober kl. 18.30 – 21.00 på afdeling Alkjær

Vi indleder mødet med en sandwich.

Fraværende: Tine, Lise Lotte, Jens, Anders, Per

<b>Dagsorden:</b>	<b>Beslutning:</b>
<p>18.35 – 18.40 Pkt. 186 <b>Godkendelse af referat:</b> (Fast punkt)</p> <p><b>Sagsfremstilling:</b></p> <p><b>Bilag:</b> Referat fra skolebestyrelsesmødet d. 22. oktober er tidligere udsendt.</p> <p><b>Indstilling:</b> Info</p>	<p>Der er ikke indkommet ændringer til referatet fra sidste møde i skolebestyrelsen. Referatet er godkendt.</p>
<p>18.40 – 18.55 Pkt. 187 <b>Nyt fra eleverne:</b> (Fast punkt) Velkommen til de nye elevrådsrepræsentanter samt opfølgning på, hvad der rører sig her i opstarten.</p> <p>Punktet er til drøftelse.</p>	<p>Rindum – der har været afholdt 1 møde:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• 9. årgang ønsker en skolefest med galletema (eks. en fredag), hvor der i ugen op til er små aktiviteter for at få folk i feststemning.</li><li>• Der er ønske om opdeling af toiletter.</li><li>• Der er nogen problemer med stolene, eks. nogen hjul falder af.</li><li>• I valgfag HD er det svært at nå at få lavet noget, da der er mange på holdet, og lokalerne er ikke gearet til dette.</li><li>• Der er ønske om oplæg fra en sportsudøver.</li><li>• Der er ønske om flere siddepladser uden for i frikvartererne og bedre fodboldbaner.</li><li>• Aktiviteter på skoletorvet kunne være godt – eks. airhockey, pool.</li><li>• Der ønskes stillerum til frikvartererne.</li><li>• Nogen elever mangler lektiebåndet i skemaet.</li><li>• Spisefrikvarteret generelt – kan frikvarteret gøres anderledes. Kan der laves aftaler?</li></ul> <p>Alkjær – der har også været afholdt 1 møde:</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Valgt formand Emilie og næstformand Ruth</li><li>• Ønske om elevrådskonkurrencer – eks. halloween, jul og sommer (evt. Sankt Hans)</li></ul>

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Emner til senere – nye stole, hyggeligere klasser, mere mad i boden, loppemarked på skolen, flere skolefester, legepatrulje, længere tid i madkundskab, være inde om vinteren.</li> </ul> <p>Input fra elevrådene bringes retur til drøftelse i elevrådene på begge afdelinger.</p>
<p>18.55 – 19.15 Pkt. 188 <b>Meddelelsesbogen</b> Meddelelsesbogen vil fremadrettet erstatte de tidligere elevplaner. Målet med dette samarbejdsblad er følgende:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Styrket evalueringskultur i folkeskolen, så eleverne støttes i deres faglige og alsidige udvikling</li> <li>• At dele relevant og systematisk viden</li> <li>• Mindre bureaukrati</li> <li>• Bedre muligheder for lokale løsninger</li> <li>• Tidlig opsporing af elever med udfordringer</li> <li>• Dialogbaseret</li> </ul> <p>Hvordan vi sikrer forældreindflydelse på meddelelsesbogen drøftes på mødet.</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Maria gennemgår det udsendte udspil.</p> <p>Styrke i at der lokalt formuleres et socialt fælles fokus – så der kigges på fællesskabet og ikke eleven isoleret ift. elevens alsidige udvikling.</p> <p>Der er opbakning til, at der fokuseres på fællesskabet og det sociale mere end på individet.</p> <p>Elevplanen er ofte blevet udarbejdet i slutningen af året, og det har medført, at elevplanen ofte ikke har fyldt meget i skole-hjem samarbejdet. Dette ønskes ændret med meddelelsesbogen.</p> <p>Det drøftes, hvornår SH-samtalerne hensigtsmæssigt kan placeres, så de giver mest mulig mening og afsæt for positiv udvikling. Denne drøftelse tages op i bestyrelsen igen, når princippet for skole-hjem samarbejde skal genbehandles.</p> <p>Vigtigt, at der også kan medtages fokuspunkter fra andre fag – hvor der er udviklingspotentialer eller hvor der er særlig styrkeområder.</p> <p>Arbejdsgruppe: Conni deltager som forældre rep. Liv undersøger hvem der deltager fra elevdelen på Rindum. GH undersøger, hvem der deltager fra Alkjær fra elevdelen. GH/MBR undersøger hvem der deltager fra personalelederen.</p>
<p>19.15 – 19.20 Pkt. 189 <b>Økonomi</b> Budgetopfølgning fra begge afdelinger</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Gennemgang af budgetopfølgning.</p>

<p>19.20 – 19.45 Pkt. 190</p> <p><b><u>Evaluering af skolestart</u></b></p> <p>I forbindelse med årets skolestart for 0. klasserne har vi netop afsluttet en spørgeskemaundersøgelse, hvor forældrene er blevet spurgt ind til henholdsvis:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Kommunikationen til forældrene inden skolestart</li> <li>• Første skoledag</li> <li>• Skolestartssamtale</li> <li>• Forældremødet</li> <li>• Opstart i Spiren/Krummeluren</li> </ul> <p>Der er samtidig evalueret med personalet i børnehaverne omkring dette års førskolearbejde.</p> <p>Oplæg fra Gitte, Dorthe og Maria</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Evaluering af skolestart er gennemgået og drøftet.</p> <p>Det drøftes, om skoledagen for 0. klasse kan starte lidt før på afdeling Alkjær evt. kl. 9.00, således at morgenen ikke bliver så lang for børnene hjemme.</p> <p>Det drøftes, at kunne være godt, at omvendt-samtalen lå lidt senere, så der også kunne gives lidt ganske kort feedback fra lærerne om opstart for eleven og for klassen.</p> <p>Når forældrene nu afleverer ude, så kalder dette nok på lidt mere feedback fra skolen, særligt ift. skolestart.</p> <p>Ellers er oplevelsen, at der generelt er stor tilfredshed med overgangen.</p> <p>Skole og dagtilbud mødes i næste uge og evaluerer på dette års skolestart.</p>
<p>19.45 – 20.00 Pkt. 191</p> <p><b><u>Trafiksikkerhed afdeling Rindum</u></b></p> <p>Der er kommet tre forskellige løsningsforslag, og vi er blevet bedt om at kommentere disse. Målet er, at alle parter omkring disse løsninger efterfølgende samles til fællesmøde for således at finde den bedste facon at løse problematikken omkring etablering af en sikker skolevej.</p> <p><b>Bilag:</b> Mail fra Mikkel Bæk Jørgensen</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Maria gennemgår svar fra Mikkel.</p> <p>Det forslag, der foreslås realiseret, er vi meget tvivlende overfor. Maria og Henrik formidler dette snarest på møde med Mikkel. Bestyrelsens opfordring er, at den løsning, der vælges, skal være langtidsholdbar.</p> <p>Der ønskes også, at der i bestyrelsen sættes fokus på trafiksikkerhed ift. afdeling Alkjær. Dette drøftes på et kommende møde.</p>
<p>20.00 – 20.15 Pkt. 192</p> <p><b><u>Princip omkring elektronisk udstyr</u></b></p> <p>Princippet er til fornyet drøftelse mhp. endelig godkendelse.</p> <p><b>Bilag:</b> Princip for brug af elektronisk udstyr</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Vi fjerner pasus vedr. GDPR.</p> <p>Princippet er vedtaget og kan ses på hjemmesiden snarest.</p>

<p>20.15 – 20.25 Pkt. 193 <b>Bad efter idræt</b> Vi oplever ind imellem en udfordring omkring bad i forbindelse med idræt. Kort oplæg fra Gitte.</p> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til drøftelse</p>	<p>Bestyrelsen drøfter bad efter idræt. Der gives udtryk for forskellige meningstilkendegivelser til emnet.</p> <p>Det er bestyrelsens holdning, at bad hører til idrætsundervisningen, men at der samtidig bør være lydhørhed og imødekommenhed overfor helt individuelle forhold hos en elev/familie, så vidt dette er muligt for gennemførelsen af faget. Der er en værdi i, at børn ser rigtige kroppe, og menneskekroppens naturlighed og forskellighed respekteres.</p> <p>Der opfordres til fokus på seksualundervisning og kroppen som tema i skolen - også i grundskolen.</p>
<p>20.25 – 20.35 Pkt. 194 <b>Orienteringspunkter</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Energibesparende tiltag</li> <li>• Deltagelse i kursus for skolebestyrelser – tilbagemelding</li> <li>• Samarbejde med Naturkraft</li> <li>• Invitation til pædagogiske eftermiddage</li> <li>• Minikonfirmand/konfirmander og tilmelding til dette – udsendt via AULA på vegne af præsterne?</li> <li>• Hvem er med 2/4 år i skolebestyrelsen?</li> </ul> <p><b>Indstilling:</b> Punktet er til orientering</p>	<p>Det kan mærkes, at vi nu har 19 grader, og der indkøbes tæpper til personalet på begge afdelinger.</p> <p>Per, Karin og Stina deltog i kursus for skolebestyrelser. Det var et godt kursus.</p> <p>Der er opstartet samarbejde med Naturkraft vedr. en naturkanon. Der lægges vægt på let og meget billig adgang til Naturkraft.</p> <p>Alle i bestyrelsen er inviteret med til pædagogiske eftermiddage.</p> <p>Kan der fortsat inviteres til minikonfirmand via Aula? Dette ønskes drøftet som et punkt på et fremtidigt møde.</p> <p>Punktet vedr. 2/4 år drøftes på kommende møde.</p>
<p>20.30 – 21.00 Pkt. 195 <b>Eventuelt</b></p>	<p>Skoleudviklingssamtale – fremadrettet inviteres bestyrelsen også til at deltage i denne. Men i år afholdes prøvehandling på skoleudviklingssamtalen, og her deltager kun Gitte og Maria samt distriktsleder.</p> <p>Forældreinddragelse – ønskes drøftet på kommende møde.</p> <p>ALK - Kunne forældrene heppe til motionsdagen i stedet for at løbe med rundt?</p>

<b><u>Punkter til kommende møde</u></b>	<p>Hvad gør vi for de dygtige elever?</p> <p>Antimobbeplan – trivselsplan</p> <p>2 principper – arbejdet med de 2 principper, som ikke blev godkendt på mødet d. 5/5. -----</p> <p>Meddelelsesbogen</p> <p>Trafiksikkerhed – Alkjær</p> <p>Information på Aula – kan der orienteres bredt på vegne af andre end kommunale aktører – eks. Folkekirken.</p> <p>Hvem er med 2/4 år i skolebestyrelsen?</p> <p>Evaluerings skoleudviklingsamtale.</p> <p>Forældreinddragelse – hvor meget skal forældre inddrages i skolen og hvorfor/hvordan skal forældre inddrages?</p>

**Næste ordinære møde er d. 29. november på afdeling Rindum**